

Under the Loving Care of God 在神愛眷的看顧之下

Bible Translations: NASB 1995, ESV, CUV (和合本)

Date: 07/12/2026

Table of Contents / 目錄

- ▶ ► Background of the Story 故事背景
- ▶ 1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力
- ▶ 2. Beneficence 善行與樂善好施
- ▶ 3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離
- ▶ 4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人
- ▶ Conclusion 結論與禱告

- ▶ Matthew 24: 6 You will be hearing of wars and rumors of wars. See that you are not frightened, for those things must take place, but that is not yet the end. 12 Because lawlessness is increased, most people's love will grow cold.
- ▶ 馬太福音 24:6, 12 「6 你們也要聽見打仗和打仗的風聲，總不要驚慌；因為這些事是必須有的，只是末期還沒有到。……12 只因不法的事增多，許多人的愛心才漸漸冷淡了。」

- ▶ 2 Timothy 3: 1 But realize this, that in the last days difficult times will come. 2 For men will be lovers of self, lovers of money, boastful, arrogant, revilers, disobedient to parents, ungrateful, unholy, 3 unloving, irreconcilable, malicious gossips, without self-control, brutal, haters of good, 4 treacherous, reckless, conceited, lovers of pleasure rather than lovers of God, 5 holding to a form of godliness, although they have denied its power; Avoid such men as these.
- ▶ 提摩太後書 3:1-5 「1 你該知道，末世必有危險的日子來到。2 因為那時人要專顧自己、貪愛錢財、自誇、狂傲、毀謗、違背父母、忘恩負義、心不聖潔、3 無親情、不解怨、好說讒言、不能自約、性情兇暴、不愛良善、4 賣主賣友、任意妄為、自高自大、愛宴樂、不愛神，5 有敬虔的外貌卻背了敬虔的實意；這等人你要躲開。」

Table of Contents / 目錄

- ▶ ► Background of the Story 故事背景
- ▶ 1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力
- ▶ 2. Beneficence 善行與樂善好施
- ▶ 3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離
- ▶ 4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人
- ▶ Conclusion 結論與禱告

Background of the Story 故事背景

- ▶ 1 Kings 12: 25 Then Jeroboam built Shechem in the hill country of Ephraim, and lived there. And he went out from there and built Peniel. 26 Jeroboam said in his heart, “Now the kingdom will return to the house of David. 27 If this people go up to offer sacrifices in the house of the Lord at Jerusalem, then the heart of this people will return to their lord, even to Rehoboam king of Judah; and they will kill me and return to Rehoboam king of Judah.” 28 So the king consulted, and made two golden calves, and he said to them, “It is too much for you to go up to Jerusalem; behold your gods, O Israel, that brought you up from the land of Egypt.” 29 He set one in Bethel, and the other he put in Dan. 30 Now this thing became a sin, for the people went to worship before the one as far as Dan.

- ▶ 列王紀上 12: 「25 耶羅波安在以法蓮山地建築示劍，就住在其中；又從示劍出去，建築毗努伊勒。26 耶羅波安心裡說：恐怕這國仍歸大衛家；27 這民若上耶路撒冷去，在耶和華的殿裡獻祭，他們的重心必歸向他們的君主猶大王羅波安，就把我殺了，仍歸猶大王羅波安。28 耶羅波安王就籌劃定妥，鑄造了兩個金牛犢，對眾民說：以色列人哪，你們上耶路撒冷去實在是難；這就是領你們出埃及地的神。29 他就把牛犢一個安在伯特利，一個安在但。30 這事叫百姓陷在罪裡，因為他們往但去拜那牛犢。

Background of the Story 故事背景

- ▶ 31 And he made houses on high places, and made priests from among all the people who were not of the sons of Levi. 32 Jeroboam instituted a feast in the eighth month on the fifteenth day of the month, like the feast which is in Judah, and he went up to the altar; thus he did in Bethel, sacrificing to the calves which he had made. And he stationed in Bethel the priests of the high places which he had made. 33 Then he went up to the altar which he had made in Bethel on the fifteenth day in the eighth month, even in the month which he had devised in his own heart; and he instituted a feast for the sons of Israel and went up to the altar to burn incense.
- ▶ 31 耶羅波安在邱壇那裡建殿，將那不屬利未人的凡民立為祭司。32 耶羅波安定八月十五日為節期，像猶大的節期一樣，自己上壇獻祭。他在伯特利也這樣向他所鑄的牛犢獻祭，又將立為邱壇的祭司安置在伯特利。33 他在八月十五日，就是他私自命定的月日，為以色列人立作節日的月日，在伯特利上壇燒香。」

Background of the Story 故事背景

- ▶ 2 Chronicles 11: 5 Rehoboam lived in Jerusalem and built cities for defense in Judah. 6 Thus he built Bethlehem, Etam, Tekoa, 7 Beth-zur, Soco, Adullam, 8 Gath, Mareshah, Ziph, 9 Adoraim, Lachish, Azekah, 10 Zorah, Aijalon and Hebron, which are fortified cities in Judah and in Benjamin. 11 He also strengthened the fortresses and put officers in them and stores of food, oil and wine. 12 He put shields and spears in every city and strengthened them greatly. So he held Judah and Benjamin. 13 Moreover, the priests and the Levites who were in all Israel stood with him from all their districts.
- ▶ 歷代志下 11: 「5 羅波安住在耶路撒冷，在猶大築了幾座保障的城。6 他築了伯利恆、以探、提哥亞、7 伯夙、梭哥、亞杜蘭、8 迦特、瑪利沙、西弗、9 亞多音、拉吉、亞西加、10 瑣拉、亞雅崙、希伯崙；這都是猶大和便雅憫的堅固城。11 羅波安又堅固各處的保障，在其中安置軍長，又預備下糧食、油、酒。12 他在各城裡預備盾牌和槍，使城極其堅固。猶大和便雅憫都歸了他。13 以色列全地的祭司和利未人，都從四方來歸羅波安。

Background of the Story 故事背景

- ▶ 14 For the Levites left their pasture lands and their property and came to Judah and Jerusalem, for Jeroboam and his sons had excluded them from serving as priests to the Lord. 15 He set up priests of his own for the high places, for the satyrs and for the calves which he had made. 16 Those from all the tribes of Israel who set their hearts on seeking the Lord God of Israel followed them to Jerusalem, to sacrifice to the Lord God of their fathers. 17 They strengthened the kingdom of Judah and supported Rehoboam the son of Solomon for three years, for they walked in the way of David and Solomon for three years.
- ▶ 14 利未人撇下他們的郊野和產業，來到猶大與耶路撒冷，是因耶羅波安和他的兒子拒絕他們，不許他們供司祭職事與耶和華。15 耶羅波安為邱壇、為公山羊、為自己所鑄造的牛犢設立祭司。16 以色列各支派中，凡立定心意尋求耶和華——以色列神的，都隨從利未人，來到耶路撒冷祭祀耶和華——他們列祖的神。17 他們使猶大國堅固，使所羅門的兒子羅波安強盛三年，因為他們三年遵行大衛和所羅門的道。」

Background of the Story 故事背景

- ▶ Numbers 18: 26 “Moreover, you shall speak to the Levites and say to them, ‘When you take from the sons of Israel the tithe which I have given you from them for your inheritance, then you shall present an offering from it to the Lord, a tithe of the tithe.’”
- ▶ 民數記 18:26 「你傳給利未人說：你們從以色列人中所受的十分之一，就是我給你們為業的，要從這十分之一中取十分之一作為舉祭獻給耶和華。」

Background of the Story 故事背景

- ▶ 2 Kings 4: 8 Now there came a day when Elisha passed over to Shunem, where there was a prominent woman, and she persuaded him to eat food. And so it was, as often as he passed by, he turned in there to eat food. 9 She said to her husband, “Behold now, I perceive that this is a holy man of God passing by us continually. 10 Please, let us make a little walled upper chamber and let us set a bed for him there, and a table and a chair and a lampstand; and it shall be, when he comes to us, that he can turn in there.”
- ▶ 列王紀下 4: 「8 一日，以利沙走到書念，在那裡有一個大戶家的婦人強留他吃飯。此後，以利沙每逢從那裡經過就進去吃飯。9 婦人對丈夫說：我看出那常從我們這裡經過的是聖潔的神人。10 兩個人可以為他在牆上蓋一間小樓，在其中安放床榻、桌子、椅子、燈臺，他來到我們這裡，就可以進去歇息。」

Table of Contents / 目錄

- ▶ ► Background of the Story 故事背景
- ▶ 1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力
- ▶ 2. Beneficence 善行與樂善好施
- ▶ 3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離
- ▶ 4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人
- ▶ Conclusion 結論與禱告

1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力

- ▶ 1 John 4: 1 Beloved, do not believe every spirit, but test the spirits to see whether they are from God, because many false prophets have gone out into the world. 2 By this you know the Spirit of God: every spirit that confesses that Jesus Christ has come in the flesh is from God; 3 and every spirit that does not confess Jesus is not from God; this is the spirit of the antichrist, of which you have heard that it is coming, and now it is already in the world.
- ▶ 約翰一書 4:「1 親愛的弟兄啊，一切的靈，你們不可都信，總要試驗那些靈是出於神的不是，因為世上有許多假先知已經出來了。2 凡靈認耶穌基督是成了肉身來的，就是出於神的；從此你們可以認出神的靈來。3 凡靈不認耶穌，就不是出於神，這是那敵基督者的靈。你們從前聽見他要來，現在已經在世上了。」

1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力

- ▶ Acts 17: 11 Now these were more noble-minded than those in Thessalonica, for they received the word with great eagerness, examining the Scriptures daily to see whether these things were so.
- ▶ 使徒行傳 17:11 「這地方的人賢於帖撒羅尼迦的人，甘心領受這道，天天考查聖經，要曉得這道是與不是。」
- ▶ John 4: 19 The woman said to Him, “Sir, I perceive that You are a prophet.”
- ▶ 約翰福音 4:19 「婦人說：先生，我看出你是先知。」

1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力

- ▶ Nehemiah 6: 12 Then I perceived that surely God had not sent him, but he uttered his prophecy against me because Tobiah and Sanballat had hired him.
- ▶ 尼希米記 6:12 「我看明神沒有差遣他，是他自己說這話攻擊我，是多比雅和參巴拉賄賂了他。」
- ▶ Ecclesiastes 2: 14 The wise man' s eyes are in his head, but the fool walks in darkness. And yet I know that one fate befalls them both.
- ▶ 傳道書 2:14 「智慧人的目光在頭上，愚昧人行在黑暗裡。但我看明這兩等人都遇一樣的遭遇。」

Table of Contents / 目錄

- ▶ ► Background of the Story 故事背景
- ▶ 1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力
- ▶ 2. Beneficence 善行與樂善好施
- ▶ 3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離
- ▶ 4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人
- ▶ Conclusion 結論與禱告

2. Beneficence 善行與樂善好施

- ▶ 2 Kings 4: 10 Please, let us make a little walled upper chamber and let us set a bed for him there, and a table and a chair and a lampstand; and it shall be, when he comes to us, that he can turn in there.
- ▶ 列王紀下 4：「10 兩個人可以為他在牆上蓋一間小樓，在其中安放床榻、桌子、椅子、燈臺，他來到我們這裡，就可以進去歇息。」

2. Beneficence 善行與樂善好施

- ▶ 1 Kings 17: 14 For thus says the Lord God of Israel, ‘The bowl of flour shall not be exhausted, nor shall the jar of oil be empty, until the day that the Lord sends rain on the face of the earth.’ ” 15 So she went and did according to the word of Elijah, and she and he and her household ate for many days.
- ▶ 列王紀上 17: 「14 因為耶和華——以色列的神如此說： 罈內的麵必不減少，瓶裡的油必不缺短，直到耶和華使雨降在地上的日子。15 婦人就照以利亞的話去行。她和她家中的人，並以利亞，吃了許多日子。」

Authority Over Your Life / 誰擁有你生命的權柄

Recognize God as our Lord in all our ways. 當在一切道路上認定祂為主

- ▶ Proverbs 3:6 In all your ways acknowledge Him, and He will make your paths straight. (NASB)
- ▶ 箴言 3:6 在你一切所行的事上都要認定他，他必指引你的路。(CUV)

2. Beneficence 善行與樂善好施

- ▶ Proverbs 11: 24 There is one who scatters, and yet increases all the more, and there is one who withholds what is justly due, and yet it results only in want.
- ▶ 箴言 11:24 「有施散的，卻更增添；有吝惜過度的，反致缺乏。」

2. Beneficence 善行與樂善好施

- ▶ 2 Kings 4: 11 One day he came there and turned in to the upper chamber and rested. 12 Then he said to Gehazi his servant, “Call this Shunammite.” And when he had called her, she stood before him. 13 He said to him, “Say now to her, ‘Behold, you have been careful for us with all this care; what can I do for you? Would you be spoken for to the king or to the captain of the army?’ ” And she answered, “I live among my own people.” 14 So he said, “What then is to be done for her?” And Gehazi answered, “Truly she has no son and her husband is old.” 15 He said, “Call her.” When he had called her, she stood in the doorway. 16 Then he said, “At this season next year you will embrace a son.” And she said, “No, my lord, O man of God, do not lie to your maidservant.” 17 The woman conceived and bore a son at that season the next year, as Elisha had said to her.

- ▶ 列王紀下 4:「11 一日，以利沙來到那裡，就進了那樓歇息。12 以利沙對僕人基哈西說：你叫這書念婦人來。他就把婦人叫了來，婦人站在以利沙面前。13 以利沙對僕人說：你對她說：你既為我們費了許多心思，可以為你做什麼呢？你向王或軍長有什麼要求沒有？她回答說：我在我本鄉安居無事。14 以利沙對僕人說：究竟當為她做什麼呢？基哈西說：她沒有兒子，她丈夫也老了。15 以利沙說：再叫她來。於是叫了她來，她就站在門口。16 以利沙說：明年到這時候，你必抱一個兒子。她說：神人，我主啊，不要欺哄婢女。17 婦人果然懷孕，到了明年這時候，生了一個兒子，正如以利沙所說的。」

Table of Contents / 目錄

- ▶ ► Background of the Story 故事背景
- ▶ 1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力
- ▶ 2. Beneficence 善行與樂善好施
- ▶ 3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離
- ▶ 4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人
- ▶ Conclusion 結論與禱告

3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離

2 Kings 4: 18 When the child was grown, the day came that he went out to his father to the reapers. 19 He said to his father, "My head, my head." And he said to his servant, "Carry him to his mother." 20 When he had taken him and brought him to his mother, he sat on her lap until noon, and then died. 21 She went up and laid him on the bed of the man of God, and shut the door behind him and went out. 22 Then she called to her husband and said, "Please send me one of the servants and one of the donkeys, that I may run to the man of God and return." 23 He said, "Why will you go to him today? It is neither new moon nor sabbath." And she said, "It will be well." 24 Then she saddled a donkey and said to her servant, "Drive and go forward; do not slow down the pace for me unless I tell you." 25 So she went and came to the man of God to Mount Carmel.

- ▶ 列王紀下 4:「18 孩子長大了，一日到他父親的收割的人那裡，19 他對父親說：我的頭啊，我的頭啊！他父親對僕人說：把他抱到他母親那裡。20 僕人抱起來，帶到他母親那裡，孩子坐在母親的膝上，到晌午就死了。21 他母親抱他上了樓，將他放在神人的床上，關上門出來，22 呼叫她丈夫說：請你打發一個僕人牽一匹驢來給我，我要快快地去見神人，就回來。23 丈夫說：今日不是月朔，也不是安息日，你為何要去見他呢？婦人說：平安無事。24 於是備上驢，對僕人說：你趕著驢往前走，若不吩咐，不要為我慢下來。25 婦人就往迦密山去見神人。」

3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離

- ▶ When the man of God saw her at a distance, he said to Gehazi his servant, “Behold, there is the Shunammite. 26 Please run now to meet her and say to her, ‘Is it well with you? Is it well with your husband? Is it well with the child?’ ” And she answered, “It is well.” 27 When she came to the man of God to the hill, she caught hold of his feet. And Gehazi came near to push her away; but the man of God said, “Let her alone, for her soul is troubled within her; and the Lord has hidden it from me and has not told me.” 28 Then she said, “Did I ask for a son from my lord? Did I not say, ‘Do not deceive me’ ?”
- ▶ 「神人遠遠地看見她，對僕人基哈西說：看哪，書念的婦人來了！26 你跑去迎接她，問她說：你平安嗎？你丈夫平安嗎？孩子平安嗎？她說：平安。27 婦人上了山，到神人那裡，就抱住神人的腳。基哈西前來要推開她，神人說：由她吧！因為她心裡愁苦，耶和華向我隱瞞，沒有指示我。28 婦人說：我何嘗向我主求過兒子呢？我豈沒有說過，不要欺哄我嗎？

3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離

- ▶ 29 Then he said to Gehazi, “Gird up your loins and take my staff in your hand, and go your way; if you meet any man, do not salute him, and if anyone salutes you, do not answer him; and lay my staff on the lad’s face.” 30 The mother of the lad said, “As the Lord lives and as you yourself live, I will not leave you.” And he arose and followed her. 31 Then Gehazi passed on before them and laid the staff on the lad’s face, but there was no sound or response. So he returned to meet him and told him, “The lad has not awakened.”
- ▶ 29 以利沙對基哈西說：你束上腰，手拿我的杖前去；若遇見人，不要向他問安；人若向你問安，也不要回答；要把我的杖放在孩子臉上。30 孩子的母親說：我指著永生的耶和華，又敢在你面前起誓，我必不離開你。於是以利沙起身，隨著她去了。31 基哈西先去，把杖放在孩子臉上，卻沒有聲音，也沒有動靜。基哈西就回來迎著以利沙，告訴他說：孩子還沒有醒過來。

3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離

- ▶ 32 When Elisha came into the house, behold the lad was dead and laid on his bed. 33 So he entered and shut the door behind them both and prayed to the Lord. 34 And he went up and lay on the child, and put his mouth on his mouth and his eyes on his eyes and his hands on his hands, and he stretched himself on him; and the flesh of the child became warm. 35 Then he returned and walked in the house once back and forth, and went up and stretched himself on him; and the lad sneezed seven times and the lad opened his eyes. 36 He called Gehazi and said, “Call this Shunammite.” So he called her. And when she came in to him, he said, “Take up your son.” 37 Then she went in and fell at his feet and bowed herself to the ground, and she took up her son and went out.
- ▶ 32 以利沙來到，進了屋子，看見孩子死了，放在自己的床上。33 他就進去，關上門，只有自己和孩子在裡面，他便祈禱耶和華，34 上床伏在孩子身上，口對口，眼對眼，手對手；既伏在孩子身上，孩子的身體就溫暖了。35 然後他下來，在屋裡來往走了一趟，又上去伏在孩子身上，孩子打了七個噴嚏，就開了眼睛。36 以利沙叫基哈西說：你叫這書念婦人來；於是叫了她來。以利沙說：將你兒子抱起來。37 婦人進去，在以利沙腳前俯伏於地，抱起她兒子出去了。」

3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離

- ▶ 1 Peter 1: 6 In this you greatly rejoice, even though now for a little while, if necessary, you have been distressed by various trials, 7 so that the proof of your faith, being more precious than gold which is perishable, even though tested by fire, may be found to result in praise and glory and honor at the revelation of Jesus Christ.
- ▶ 彼得前書 1:「6 因此，你們是大有喜樂；但如今，在百般的試煉中暫時憂愁，7 叫你們的信心既被試驗，就比那被火試驗仍然能壞的金子更顯寶貴，可以在耶穌基督顯現的時候得著稱讚、榮耀、尊貴。」

3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離

- ▶ Luke 17: 15 Now one of them, when he saw that he had been healed, turned back, glorifying God with a loud voice, 16 and he fell on his face at His feet, giving thanks to Him. And he was a Samaritan. 17 Then Jesus answered and said, “Were there not ten cleansed? But the nine—where are they? 18 Was no one found who returned to give glory to God, except this foreigner?”
- ▶ 路加福音 17: 「15 內中有一個見自己已經好了，就回來大聲歸榮耀與神，16 又俯伏在耶穌腳前感謝他；這人是撒馬利亞人。17 耶穌說：潔淨了的不是十個人嗎？那九個在哪裡呢？18 除了這外族人，再沒有別人回來歸榮耀與神嗎？」

Table of Contents / 目錄

- ▶ ► Background of the Story 故事背景
- ▶ 1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力
- ▶ 2. Beneficence 善行與樂善好施
- ▶ 3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離
- ▶ 4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人
- ▶ Conclusion 結論與禱告

4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人

- ▶ 2 Kings 8: 1 Now Elisha spoke to the woman whose son he had restored to life, saying, “Arise and go with your household, and sojourn wherever you can sojourn; for the Lord has called for a famine, and it will even come on the land for seven years.” 2 So the woman arose and did according to the word of the man of God, and she went with her household and sojourned in the land of the Philistines seven years.
- ▶ 列王紀下 8: 「1 以利沙曾對所救活之子的母親說：你和你的全家要起身往你可住的地方去住，因為耶和華命定饑荒降在猶大全地七年。2 婦人就起身，照神人的話帶著全家往非利士地去，住了七年。」

4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人

- ▶ Romans 8: 28 And we know that God causes all things to work together for good to those who love God, to those who are called according to His purpose.
- ▶ Psalm 91: 14 Because he has loved Me, therefore I will deliver him; I will set him securely on high, because he has known My name.
- ▶ John 15:10: *If you keep My commandments, you will abide in My love; just as I have kept My Father's commandments and abide in His love.*
- ▶ 羅馬書 8:28: 「我們曉得萬事都互相效力，叫愛神的人得益處，就是按他旨意被召的人。」
- ▶ 詩篇 91:14: 「神說：因為他專心愛我，我就要搭救他；因為他知道我的名，我要把他安置在高處。」
- ▶ 約翰福音 15:10 「你們若遵守我的命令，就常在我的愛裡，正如我遵守了我父的命令，常在他的愛裡。」

4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人

2 Kings 8: 3 At the end of seven years, the woman returned from the land of the Philistines; and she went out to appeal to the king for her house and for her field. 4 Now the king was talking with Gehazi, the servant of the man of God, saying, “Please relate to me all the great things that Elisha has done.” 5 As he was relating to the king how he had restored to life the one who was dead, behold, the woman whose son he had restored to life appealed to the king for her house and for her field. And Gehazi said, “My lord, O king, this is the woman and this is her son, whom Elisha restored to life.” 6 When the king asked the woman, she related it to him. So the king appointed for her a certain officer, saying, “Restore all that was hers and all the produce of the field from the day that she left the land even until now.”

列王紀下 8:「3 七年完了，婦人從非利士地回來，就出去為自己的房屋田地哀求王。4 那時王正與神人的僕人基哈西說：請你將以利沙所行的一切大事說給我聽。5 基哈西給王述說以利沙如何使死人復活，恰巧以利沙所救活之子的母親為自己的房屋田地來哀求王。基哈西說：我主我王，這就是那婦人，這是她的兒子，就是以利沙所救活的。6 王問那婦人，她就把事情述說給王聽。於是王為她派一個官長，說：凡屬這婦人的都還給她，自從她離開本地直到今日，田地所有的出產也都還給她。」

4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人

- ▶ Luke 7: 4 When they came to Jesus, they earnestly implored Him, saying, “He is worthy for You to grant this to him; 5 for he loves our nation and it was he who built us our synagogue.”
- ▶ 路加福音 7:「4 他們到了耶穌那裡，就切切地求他說：你給他行這事是他配得的；5 因為他愛我們的百姓，給我們建造會堂。」

4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人

- ▶ Acts 9: 36 Now in Joppa there was a disciple named Tabitha (which translated in Greek is called Dorcas); this woman was abounding with deeds of kindness and charity which she continually did. 37 And it happened at that time that she fell sick and died; and when they had washed her body, they laid it in an upper room. 38 Since Lydda was near Joppa, the disciples, having heard that Peter was there, sent two men to him, imploring him, “Do not delay in coming to us.” 39 So Peter arose and went with them. When he arrived, they brought him into the upper room; and all the widows stood beside him, weeping and showing all the tunics and garments that Dorcas used to make while she was with them. 40 But Peter sent them all out and knelt down and prayed, and turning to the body, he said, “Tabitha, arise.” And she opened her eyes, and when she saw Peter, she sat up. 41 And he gave her his hand and raised her up; and calling the saints and widows, he presented her alive. 42 It became known all over Joppa, and many believed in the Lord.
- ▶ 使徒行傳 9:「36 在約帕有一個女徒，名叫大比大，翻希臘話就是多加（就是羚羊的意思）；她廣行善事，多施賙濟。37 當時，她患病而死；有人把她洗了，停在樓上。38 呂大原與約帕相近；門徒聽見彼得在那裡，就打發兩個人去見他，央求他說：快到我們那裡去，不要延遲。39 彼得就起身和他們同去；到了，便有人領他上樓。眾寡婦都站在彼得旁邊哭，拿多加與她們同在時所製的外衣和內衣給他看。40 彼得叫她們都出去，就跪下祈禱，轉向屍首說：大比大，起來！她就開了眼睛，見了彼得，便坐起來。41 彼得伸手扶她起來，叫眾聖徒和寡婦進去，把多加活活地交給她們。42 這事傳遍了約帕，就有許多人信了主。」

Table of Contents / 目錄

- ▶ ► Background of the Story 故事背景
- ▶ 1. Spiritual Perception 屬靈的覺察力
- ▶ 2. Beneficence 善行與樂善好施
- ▶ 3. Challenging Situations Drawing Us Closer to God 艱難的處境拉近我們與神的距離
- ▶ 4. God Cares for Those Who Love Him 神看顧那些愛祂的人
- ▶ Conclusion 結論與禱告